
Matej Šurc,  24. januar 2018 

JANŠA OROŽJE PRODAJAL TUDI VOJNEMU ZLOČINCU GLAVAŠU 

Matjaž Frangež, moj prijatelj, nekdanji novinarski kolega in predhodnik v preiskavi 

najobsežnejše afere v samostojni Sloveniji, trgovine z orožjem, me je nedavno obvestil, da je 

prek Informacijske pooblaščenke (IP) prejel zajeten kup dokumentov. Občudujem njegovo 

vztrajnost. Zoper IP je večkrat vložil ugovor zaradi molka organa - in splačalo se je. Tako sva 

popoldansko sivino nekega decembrskega petka preganjala z brskanjem po papirjih – in se 

presenečeno zazrla v dokument, ki ga objavljam. Obema je zaprlo sapo.  

»Škoda, da ga nisva prejela pred dvajsetimi leti,« sem na glas pomislil. 

»Še dobro, ker bi naju potem morali likvidirat,« me je napol v šali popravil Matjaž. 

Dokument je sestavil in podpisal polkovnik Peter Zupan, načelnik zalednega oddelka 

Republiškega štaba Teritorialne obrambe, ki je pripravil tudi obrazec. V razpredelnico je z 

lepo, čitljivo pisavo vnesel 12 vrst orožja: od raket, min in protioklepnega orožja, do pušk, 

bomb, nabojev in granat. Orožje je bilo namenjeno I. Sektorju za Slavonijo, torej neposredno 

v Osijek, slavonsko prestolnico, v katerem je bil Branimir Glavaš takrat gospodar življenja in 

smrti. Da je orožje namenjeno njemu, dokument razkriva v zgornjem desnem kotu, kjer je 

zapisano ime in telefonska številka njegovega urada. V rubriki Odobravam je lastnoročni 

podpis takratnega ministra za obrambo Janeza Janše.  

To je manjkajoči delček sestavljanke. In ta list papirja potrjuje zgodbo, ki sem jo opisal v 

knjigi PREVARANA SLOVENIJA (stran 248 - 249):  

»Branimir Glavaš je bil med vojno na Hrvaškem poveljnik obrambe Osijeka, nato je postal 

župan mesta in general, sodi pa med tiste »branilce«, na katere Hrvaška ne more biti prav 

ponosna. Septembra 1991 se je pohvalil, da mu je obrambni minister Janša poslal telefaks 

podpore in mu obljubil pomoč. Toda le pod pogojem, da bi pomoč iz Slovenije prišla 

neposredno v Slavonijo, torej ne prek hrvaške vlade, je izjavil v intervjuju za osiješki 

Slobodni tjednik (21. 9. 1991). 

Jeseni 1991 se je Glavaš z Janšo naskrivaj pogajal o nakupih orožja. Njegovo navzočnost v 

Sloveniji sta potrdila polkovnik Peter Zupan (iz uradnega zaznamka komisije Voma o 

pogovoru z njim, 23. september 1994) in slovenski državljan iz Osijeka Jože Balent, ki je v 

začetku novembra obrambnemu ministrstvu posredoval Glavaševo prošnjo za sestanek z 

Janšo. Balentu so po tem posredovanju neznanci grozili, naj »drži gobec«. (Iz uradnega 

zaznamka kriminalistovega pogovora z njim, 4. oktober 1994.) 

Devetega novembra, kmalu po srečanju med Janšo in Glavašem v Ljubljani, so štirje 

tovornjaki s priklopniki, napolnjeni z orožjem, prek mejnega prehoda Zavrč v spremstvu 

pripadnika Voma zapustili Slovenijo in se podali proti Osijeku. To je razvidno iz depeše 

direktorja Voma Andreja Lovšina (št. 881/14-1181) z zaprosilom direktorju VIS Mihi Brejcu, 

naj 9. novembra 1991 štirim tovornjakom s priklopniki z osiješkimi registrskimi tablicami 

zagotovi prevoz prek mejnega prehoda Zavrč (Ministrstvo za obrambo, 8. november 1991).  

Zahrbtne Glavaševe zločine nad Srbi, da bi podžigal sovraštvo, njegov despotski način 

vladanja v Osiješko-baranjski županiji in brutalno izkoriščanje vojne za svoje koristi je 

brezkompromisno razkrival osiješki novinar Drago Hedl. Ko so za temno plat mita o Glavašu 

izvedeli v Zagrebu, mu je Tuđman, da bi ga umaknil iz Hrvaške, ponudil celo mesto 

veleposlanika v Sloveniji.  

Maja 2009, po dolgotrajnem sodnem procesu, med katerim je večkrat gladovno stavkal, je bil 

zaradi vojnih zločinov obsojen na deset let zapora, vendar je pobegnil v Bosno in 

Hercegovino. Hrvaško vrhovno sodišče mu je septembra 2010 kazen znižalo na osem let, 
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bosansko-hercegovske oblasti pa so ga aretirale in zaprle v Mostarju. Hrvaški predsednik Ivo 

Josipović mu je odvzel generalski čin in častniške pravice ...« 

V zadnjih letih je Glavaš razpet med sodišči in zapori, med svobodo - in politiko. 

Podobnosti med njim in Janšo so osupljive, »brata v orožju« sta zdaj poslanca v parlamentih 

svojih držav. Njuna sla po oblasti meji na fanatizem, a vtis je, da se na politični vrh vzpenjata 

po vrvi, roke pa imata namazane s svinjsko mastjo.  

Vrnimo se k dokumentu, ki je ob nastanku dobil oznako vojaške tajnosti, strogo zaupno. Leta 

2003 je bil spremenjen v stopnjo tajno. Maja lani pa je bila stopnja tajnosti preklicana in 

dokument je dostopen javnosti. Toda z Matjažem sva ga prejela šele pol leta pozneje. Dolga, 

težka in naporna pot. Le zakaj?  

Toliko glede učinkovitosti državnih organov.  

Ko je bil seznam z orožjem predan obrambnemu ministrstvu in ko je bil odpis iz zalednih 

evidenc potrjen, je Peter Zupan svoje delo opravil. Med sodelavci je zdaj upokojeni brigadir 

veljal za izjemno natančnega, vestnega in poštenega častnika. Vselej je zvesto spoštoval 

ukaze nadrejenih. Lani pa je bil obsojen v zadevi Patria-2. Zapletena, žalostna in celo za 

slovenske razmere komaj verjetna zgodba. Ali je slovensko obrambno ministrstvo 

potrebovalo »grešnega kozla« - in ga našlo v Zupanu? O tem morda kdaj drugič. 

V dokumentu pa zija velika pomanjkljivost. Nikjer, ob sicer natančni navedbi silnih količin 

orožja in streliva, namreč ni zapisanih cen. 

Cene orožja za prodajo na Hrvaško in pozneje tudi v BiH – pogosto so bile te oderuške - je 

praviloma določal minister Janša. Za gotovinsko prodajo je bila operativno zadolžena vojaška 

obveščevalna služba, za prehod orožja čez mejo pa je skrbelo Ministrstvo za notranje zadeve. 

Tako se je izoblikovala slovenska orožarska mafija. Predsedstvo Republike Slovenije je sicer 

poleti 1991 sprejelo sklep o pomoči napadeni Hrvaški, vendar nihče v državi poskrbel za 

civilni nadzor oziroma zakonit potek prodaje orožja. Krivci za to sramotno početje so ostali 

nekaznovani, denar od prodaje pa je »izpuhtel«. 

* * * 

Številne podrobnosti o tem so zapisane v moji zadnji knjigi Prevarana Slovenija. 

Vendarle je bil Matjaž Frangež prvi, ki se je sistematično, na podlagi dokumentov in 

pričevanj, lotil razkrivanja »matere vseh afer«. Med letoma 2007 in 2008 je izdal knjigi, z 

naslovom Kaj nam pa morete! (I in II. del). Vmes je izšlo tudi delo Braneta Praznika, Trgovci 

s smrtjo, ki je podkrepilo šokantne ugotovitve o početjih orožarske mafije. 

Knjigo Prevarana Slovenija je mogoče naročiti pri Založbi Sanje po promocijski ceni 15 

evrov. Plačilo po povzetju. Naročilo na elektronski naslov: sales@sanje.si  

Knjiga PREVARANA SLOVENIJA izide tudi v prevodu (PATRIOTISM FOR SALE). 

Vse o nakupu knjige (slovenske, angleške, elektronske izdaje in še kaj ...) na tem linku: 

 

 

Vukovar je padel 18.11.1991. Dokument pa je z dne 5.11.1991? 

 

Matej Šurc To orožje, ki je na seznamu, ni šlo za Vukovar. Tisto, ki bi moralo tja, je šlo v 
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Hercegovino, Parljaku, Prliću in tistim. Ne govorim na pamet, g. Bulat. To je zapisano - tudi v 

knjigah hrvaškega novinarja Draga Hedla! Če vas seveda zanima... 

Miro Vogrinec Ja samo Vukovar tega orožja ni dobil zato je padel ker ga je Tuđman žrtvoval 

 

Miracing Doo Nič bat. Za vsakega palica raste in dlje raste bolj je debela in bolj boli. 

Emil Namar Janez gre k spovedi in vsi grehi so mu odpusceni, tako funkcionira rimokatoliska 

cerkev , ki je organizirala prebege vecine ss zlocincev iz Nemcije v Argentino. 

 

Alessandro Volta Yusuh Slovenija je država ,ki je zgrajena na gnilih temeljih in zato bo za 

vedno gnila vukojebina ,to je ključni problem. 

Dragica Bacani Pa je,pa ni,pa mogoce..... 

DAJTE DOKAZE NA POLICIJO IN DA SE TO ENKRAT ZA VSELEJ KONCA! 

Slovenski narod vam bo hvalezen!!!! 

 

Matjaz Kampic Na policijo, ki je sodelovala v spremstvu prevozov in odstranitvi obremenjujočih prič? 

 

 

Kristjan Granfol Pa mislite da za to niso vedeli Kučan, Drnovšek, itd. Vsi so si napolnili riti 

zato pa tudi Janši nihče nič ne more, ker bi se tem potunkat sebe! Še pravosodje je zakupljeno, 

zato mu tudi Patria ni prišla do živega! 

 

Največji delež je pripadel Janši s tem, da je moral kar konkretno tudi razdeliti!!! Poraja pa se 

vprašanje kje so naše vodilne barabe še zraven?? Oz tiste ki so v pokoju na Murglah in še kje? 

Za Kučana pravijo da niti do svoje bajte na Goričkem ni potegnil asfat!! Pa Bavčar problem s 

srcem. Dajte no košarko pa lahko Špila ipd! Vse bi jih mogli postaviti v vrsto pa ne pred 

sodiščem! Pred ljudsko sodišče kot so to naredili Islandci!!! Vse vzet vse zapret pa še tiste 

milijarde iz oaz nazaj dobiti.. pa bo Švica palček za nas!!!!!!;!!!! 

Matej Šurc Zanimivo, kako se orožarka afera vleče v današnje dni. Kolikor sem sam ugotovil 

ob dolgoletnem preučevanju teh zapletenih zgodb, bi lahko rekel, da ni nihče v tem ostal čist. 

Država pa je ostala umazana. Resda so Janša, Bavčar, Krkovič, Lovšin (pa še kdo) odnesli od 

tega lepe denarce - to je znano tudi na podlagi dokumentov, ki sem jih objavil v knjigah - 

njihovi nadrejeni pa nosijo vsaj tkim. politično odgovornost. Da niso vedeli? Ali niso hoteli 

vedeti? Drnovšek, ki je to pometal pod preprogo, je pokojni. Kučan tarna, da res ni vedel in da 

so mu delali za hrbtom. Peterletu pa še danes ni nič jasno. Pisal sem knjige, ker sem poklicni 

novinar in ker se mi je zdelo prav, da ljude to vedo... Ne morem pa pomagat, če si zato v lasje 

skačejo podporniki enih in drugih politikov. Seveda je svoje "opravilo" tudi tožilstvo, ki ni 

sprocesiralo niti ene "orožarske zgodbe... " 

o vlogi Kučana pri teh poslih sem pisal v 12. in 19. poglavju knjige Prevarana Slovenija (str. 240 in str. 

380). Če hočete to izvedeti, lahko preberete. Seveda pa vas v to ne silim. Glede vsote 160 milijonov 

pa naj vas opozorim, da je to le izračun obrambnega ministrstva (iz leta 1994) na podlagi izvzetih 

količin orožja in cen, ki jih je obrambni minister zapisal v svojem poročilu. Te cene so bile (dokazano v 

številnih primerih) v praksi precej višje. Hkrati so tudi evidence zalednega sektorja o izdaji orožja zelo 

pomanjkljive. Npr. pri skladišču Ložnica v začetku sploh ni nihče registriral, koliko so Hrvatje odvozili. 

Prav tako je treba upoštevati provizije pri transportih orožja. Žal, zaradi pomanjkljive dokumentacije 
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tega nisem mogel ugotoviti celotnega zneska provizij, sem pa odkril, da so provizije v tem pogledu 

bile, in to 30% na vrednost prepeljanega orožja, in to vsaj za BiH.« 

 

Mateja Jamnik Tiho so vsi samo zato, ker če bi samo en odprl usta bi se vse podrlo k domine, 

ker so vsi v temu.Vsi za enega, eden za vse.Samo na napačen način.Sramota. 

Mislim da je njihova himna....kaj nam pa morejo ....😠 

In oni živijo poleg vsega na naš račun se tega zaveate? 

Bravo novinarjema. 

Franc Kalšek V filmu " Dobri fantje " je Robert De Niro dejal : Nikoli ne izdaj svojih 

prijateljev in drži jezik za zobmi " Ko je italijanski politik Julio Andreoti leta 1990 moral 

priznati delovanje organizacije Gladio v Italiji in bil leta 2003 obsojen na 24 let zapora je 

katoliška cerkev njegovo obsodbo opravičevala z stavkom # Tudi Kristusa so pred vstajenjem 

križali # Andreoti ni končal za rešetkami bil je naslednji dan na prostosti---povzeto po knjigi 

dr.Daniela Ganser-ja. 

 

Brane Praznik 👌Matej BRAVO! 

Letos spomladi bo 24 let, ko smo posamezniki podali prve uradne izjave o trgovini z orožjem 

(z imeni, priimki, datumi, količinami ... o štetju denarja ...). Med temi nas je bilo veliko, ki 

smo imeli status uradnih pooblaščenih oseb ...  

Toda četudi so imeli politiki (na čelu z Drnovškom, ki je tudi največji krivec za to, da se ni 

nič premaknilo), vse dokaze v rokah, je bilo tako kot, če bi lovili prdec na situ.  

Na drugi strani je imel vse v rokah Janez Janša, njegova vrhovna tožilka Brezigarjeva in tudi 

del skorumpirane policije, da o Brejcu ne govorimo ... 

to podstat vseh naših svinjarij. Začelo se je s trgovino z orožjem oz. začeli so trgovci s smrtjo! 

Kot se reče: "hvalabogu" da so še ljudje kot je Matej Šurc, da ne odnehajo z raziskovanjem! 

Kaj bi bilo, če teh ne bi bilo? 

 

Tomaž Mrlak Ja nič, predlagam referendum, da tako kot naši južni sosedje razglasimo da 

trgovina z orožjem ne more zastarat, pa gremo po resnico na sodišče. Samo še sodnike je 

treba prepričat, da se resnica splača! ;) 

Ivo Gajič Matejej Šurc saj pri nas smo kar naprej pred nekimi volitvami, čeprav na volitve ne 

hodi niti polovica volilnih upravičencev - AMPAK - Janez in njegovi znajo imenitno razložiti, 

da razni Šurci, Zgage in njima podobni s svojimi prispevki volitve KRADEJO. O druge vrste 

KRAJI seveda na Trstenjakovi molčijo, oziroma ustvarjajo pamflete iz katerih bi lahko 

razumeli da KRADEMO vsi tisti, ki nam je domoljubje zapisano z ničlami tuje. Kar spomni 

se, kako je bilo s predstavitvijo tvoje knjige pri nas. 
 

Matej Šurc Dragi Ivo, to ste dobro zašpilili. V bistvu so nam tisti esdeesovci, ki so nas lani spomladi 

vrgli iz občinske zgradbe v Grosuplju naredili uslugo, kajti na "nadomestni lokaciji" se je zbralo več 

ljudi na predstavitvi knjige Prevarana Slovenija, kot bi se jih v "normalnih" okoliščinah. 

 

Andrej Urbanc 《Samostojna》 slovenska politika se je rodila v grehu in razvratu. Potrebno 

bo iti od začetka. Ni za pričakovati da bodo lumpi kar priznali krivdo in se umaknili, kakor 

izgleda se le še množijo in vedno več jih je okrog korita. 
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Basmek Petransky Lumpi ne bodo nikoli priznali. Edina rešitev je izgon da njihove tačke ne 

bodo več tacale svete slovenske zemlje 

Matej Šurc Spoštovani, mi ne preostane drugega kot da potrdim, kar ste zapisali. Žalostno, a 

resnično. Pogosto imamo občutek, da v tej državi ni mogoče nič narediti. Ampak ni čisto tako. Že tzo 
da berete, spremljate... skromen všeček pogosto nekomu nekaj pomeni.  
 

Darko Dolinar Že razmišljanje, da so ta hudo kazniva dejanja greh in razvrat, je popolnoma 

zgrešeno. Vsa skrajno kriminalna rabota trgovanja z ubijalskim orožjem je posledično kriva 

smrti več desettisoč tako civilov kot kao redne in paravojaške populacije, kar je po vseh 

mednarodnih zakonih in deklaracijah, enostavno sodelovanje v genocidu in grozljivih 

pomorih večinoma nič krivih ljudi. Akterjem se enostavno reče ZLOČINCI in vojni 

dobičkarji. Amen. 

Lukic Julia Bila sem 22 let stara v času "vojne" za Slovenijo, slabo seznanjena s političnim 

dogajanjem pri nas, vendar sem ves čas imela občutek, da je s slovensko "osamosvojitvijo" 

nekaj pošteno narobe. Zdaj, ko poznamo veliko resnice o tedanjih dogodkih, se ne čudim, da 

država ne more napredovati, kot bi lahko! Slovensko osamosvojitev bo treba resetirati! 

 

Lidija Topolovčan V nasih rokah je edino sedaj naslednja odlocitev. Gremo vsi na volitve in 

izberimo nove mlade obraze.Stare pa dajmo v pokoj . 

Majda Kaucic Z veseljem, CE bodo na listi taksni, ki so do takrat ze kaj ustvarili zase... Ce do takrat se 
niso nič naredili zase, kako bodo šele za nas. 
 

Darko Bulat Vukovar je padel 18.11.1991. Dokument pa je z dne 5.11.1991, torej je očitno šlo 

za pomoč Hrvaški v času njene najhujše vojaške stiske. Boj za Vukovar je bil zadnji boj v 

okvirju operacije "Sutjeska 2". Po padcu Vukovara (ki je sicer bil zmaga JLA) JLA te 

operacije ni bila več sposobna nadaljevati, torej je kljub taktični zmagi JLA, Hrvaška uspela 

ustaviti njeno nadaljnje napredovanje, ki se sicer nikakor ne bi ustavilo na Kolpi. 
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